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STENOGRAFSKI BELE[KI 
od Dvanaesetata sednica na Nacionalniot sovet 
za evrointegracii, odr`ana na 29.01.2010 godina 

 

 Sednicata se odr`a vo Sobranieto na Republika Makedonija, Ustavna 

sala, so po~etok vo 10,24 ~asot. 

 Sednicata ja otvori i so nea pretsedava{e Radmila [ekerinska, 

pretsedatel na Nacionalniot sovet za evrointegracii. 

RADMILA [EKERINSKA: 

 Najprvin sakam da se izvinam za korekcijata {to ja napraviv okolu 

vremeto za odr`uvawe na dene{nata sednica, prvo ve povikav za vo 11,00 ~asot, 

a potoa go promenivme vremeto za 10,00 ~asot, po barawe na nekoi od 

pretstavnicite na Sovetot. 

 Jas bi sakala da ve zamolam, vo tekot na narednata nedela koga }e imate 

vreme da stapime vo kontakt i da mi ka`ete dali ima nekoi denovi vo nedelata 

koga ne mo`ete da doa|ate, ima{e odredeni pretstavnici koi imaat 

regioliozni obvrski, znam deka nekoi od organizaciite kade {to imame 

pretstavnici imaat klasi~ni denovi koga odr`uvaat redovni sredbi, kaj 

pratenicite toa e malku promenlivo i vo princip gledam vo petok da ne se 

zaka`uvaat sednici, me|utoa vo vtornik, sreda i ~etvrtok se plenarni sednici, 

a ponedelnik e den za komisii i petok ostanuva kako edna od retkite otvoreni 

opcii. 

 Ja otvoram Dvanaesettata sednica na Nacionalniot sovet za 

evrointegracii. 

 Najprvin da go pozdravam dene{noto prisustvo na gospo|ata Garsija De 

Lara koja e vo svojstvo na pretstavnik na pretsedava~ot na Evropskata unija, 

Kralstvoto [panija, kako i pretstavnicite od Delegacijata na Evropskata 

unija. Tokmu sega koga e izbrana i novata Komisija i novite pretstavnici na 

Evropskata unija, se nadevam deka i ovaa godina }e imame podednakvo dobra 

sorabotka i so pretsedava~ot i so Delegacijata na Unijata. 

 Denes e predlo`en dneven red so edna to~ka. 

 Jas vo tekot na slednata nedela so sekoj od vas da napravam konsultacii 

okolu programata za rabota na Nacionalniot sovet za evrointegracii ovaa 
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godina. Na slednata sednica bi imale nekoj materijal, me|utoa mislam deka e 

dobro prethodno so razli~nite ~lenovi vo Sovetot da porazgovaram i da zemam 

predvid {to e mo`no po{irok krug na predlozi. Na taa sednica }e razgovarame 

i za temite {to Nacionalniot sovet za evrointegracii }e gi pokrie, osven onie 

aktuelni od koi nikoga{ ne begame, kako i na~inot na rabota i nekoi otvoreni 

pra{awa koi ni ostanaa u{te od 2009 godina. 

 ]e ve zamolam, dokolku imate inicijativi i idei vo tekot na slednata 

godina vo takvi neposredni neformalni kontakti da porazgovarame malku na 

tie temi. 

 Denes imame edna obemna tema, Nacionalnata programa za usvojuvawe na 

pravoto na Evropskata unija Revizija 2010 godina. Edna{ ve}e vakva programa 

razgleduvavme. Navistina se raboti za eden obemen materijal {to se nadevam 

imavte prilika, barem vo onie delovi koi gi smetate za zna~ajni, da gi 

poglednete i da go iskoristite materijalot koj dojde od Sobranieto, od 

Sektorot za poddr{ka na Nacionalniot sovet za evrointegracii. 

 ]e zapo~nam so toa {to }e mu dadam zbor na Vicepremierot za evropski 

pra{awa gospodinot Naumovski, a potoa }e otvoram diskusija. 

 Kako posledna informacija, eden od aneksite koj ja so~inuva 

Nacionalnata programa ne vi be{e dostaven zatoa {to toj i nie go nemame i se 

odnesuva na vrabotuvawata koi treba da bidat napraveni vo tekot na 2010 

godina, za realizacija na Nacionalnata programa. Bidej}i toj se u{te se 

usoglasuva vo ramkite na Vladata, {tom }e go dobieme od tamu }e go 

pogledneme. Mislam deka e zgodno toj del od Nacionalnata programa da go 

diskutirame po edna druga tema, a toa e kolku na{ata administracija e 

podgotvena da se soo~i so slednata faza vo evropskite integracii. Me|utoa, da 

ne se bunite ako ne dostiga Aneksot 2, ako ne se la`am toa se pri~inite. 

 Povelete gospodine Naumovski. 

VASKO NAUMOVSKI: 

 Blagodaram na pokanata da prisustvuvam na dene{nata sednica. 

 Na dene{nata sednica predmet, spored dnevniot red, e Nacionalnata 

programa za usvojuvawe na pravoto na Evropskata unija Revizija 2010 koja be{e 

usvoena od strana na Vladata na 133-tata sednica odr`ana na 29 dekemvri 2009 

godina. 
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 Osnovna cel na ovaa godi{na revizija ne be{e samo redovno a`urirawe 

na programata tuku u{te pove}e odobruvawe na mehanizmite za realizacija na 

prioritetite preku vospostavuvawe na eden sistem na postojan monitoring na 

implementacijata na Nacionalnata programa za usvojuvawe na pravoto na 

Evropskata unija. 

 Vedna{ po dobivaweto na Izve{tajot na Evropskata komisija za 

napredokot na Makedonija vo oktomvri 2009 godina, zapo~na procesot na 

revizija na Nacionalnata programa pri {to kako kraen rok za donesuvawe na 

NPA 2010 godina, be{e postaven krajot na 2009 godina. 

 Revidiraweto na programata pred istekot na godinata be{e od osobena 

va`nost zaradi silnata opredelba na Vladata od po~etokot na 2010 godina da 

zapo~ne so sledewe na ispolnuvawe na predvidenite celi i aktivnosti {to 

voedno pretstavuva i najdobra potvrda za re{itelnosta i odr`uvaweto na 

momentumot vo procesot na reformite. 

 Dopolnitelno, ovogodine{nata revizija na programata ovozmo`i 

pomestuvawe na ciklusot za period od 2 i 3 meseci porano odnosno nivno 

poklopuvawe so kalendarskata godina. 

 Kolku za sporedba so minatite godini, godi{nite revizii se 

zaokru`uvaat redovno vo periodot mart-april {to na nekoj na~in go 

ote`nuva{e ispolnuvaweto na celi aktivnosti koi kako po~eten datum go imaa 

prvi januari. Zna~i za prv pat ovaa godina programata e usvoena pred po~etokot 

na kalendarskata godina. Minatata godina na primer, diskusijata po odnos na 

programata na Nacionalniot sovet se slu~uva{e vo maj, za razlika od ovaa 

godina za istata diskutirame ve}e vo januari, so {to smetam deka napravivme 

~ekor napred. 

 Vo po~etokot na januari SEP, na serija sostanoci so nadle`nite 

ministerstva koi se javuvaa kako nositeli na najgolem del od aktivnostite ja 

diskutira{e dinamikata za realizacijata na planiranite aktivnosti vo 

tekovnata 2010 godina. 

 Programata {to denes se razgleduva e rezultat na rabotata na rabotnite 

grupi sostavena od pretstavnici od ministerstvata i drugite insitucii i 

organi na dr`avnata uprava. Ovoj dokument pomina niz eden {irok proces na 

me|uresorska konsultacija, pri {to istiot be{e dostaven na mislewe do vkupno 
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68 institucii, ministerstva i drugi organi na dr`avnata uprava koi }e bidat 

nositeli na aktivnostite. 

 Posle usvojuvaweto Programata be{e dostavena do Evropskata komisija 

odnosno do Delegacijata na Unijata vo Skopje. Ve}e be{e odr`ana rasprava po 

istata vo soodvetnata sobraniska Komisija za evropski pra{awa, a v~era 

dokumentot be{e diskutiran so pretstavnicite na gra|anskite asocijacii. 

 Bidej}i Nacionalnata programa e eden dokument koj }e se adaptira i vo 

tekot na godinata, site zabele{ki {to }e proizlezat od diskusiite vo 

Sobranieto, na Komisijata za evropski pra{awa, denes ili vo druga prilika od 

Nacionalniot sovet i vo gra|anskite organizacii, sekako }e bidat zemeni vo 

predvid od strana na Vladata na Republika Makedonija. 

 Vedna{ po usvojuvaweto Nacionalnata programa be{e objavena na veb 

stranicata na SEP so {to e stavena na uvid na po{irokata javnost i 

dopolnitelno e zgolemena transparentnosta na celiot proces. 

 Koi se celite {to smetame deka se postignuvaat so ovogodine{nata 

revizija na programata: 

 Prvoto e adresirawe na naodite i preporakite od Izve{tajot na 

Evropskata komisija za napredokot na Makedonija {to be{e objaven vo 2009 

godina, opfa}awe na preporakite izneseni na rabotnite sostanoci na 

Komitetot za stabilizacija i asocijacija i podkomitetite odr`ani vo tekot na 

2009 godina, no isto taka i od odr`anite misii i tehni~ki sostanoci koi na{i 

pretstavnici gi imaa so pretstavnicite na Evropskata unija, ponatamo{na 

analiza i obrabotka na prioritetite od partnerstvoto za pristapuvawe i pred 

se fokusot na ovaa programa e staven na srednoro~nite prioriteti od 

~lenstvoto, vklu~uvawe na komentarite na Evropskata komisija vo odnos na 

NPA 2009 godina, revidirawe na korpusot na evropskoto zakonodavstvo so koe 

se usoglasuva Republika Makedonija kako i odr`uvawe na dinamikata na 

jaknewe na instituciite so cel prioritetite zacrtani vo Nacionalnata 

programa soodvetno da se realiziraat. 

 Isto taka smetame deka so ovaa programa se podobruva konzistentnosta i 

kohrentnosta na ovoj dokument so strate{kite i buxetskite planovi na site 

ministerstva i ostanatite koi bea vklu~eni vo realizacijata. 

 Kako i predhodnite godini i ovaa godina se sledi istata struktura i 

koncept na dokumentot, zna~i politi~ki kreiteriumi, ekonomski, posebno da se 
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prezemat obvrskite koi proizleguvaat od ~lenstvo, administrativni 

kapaciteti, podgotovka na nacionalnata verzija na AKI i informirawe i 

komunikacija so javnosta za procesot na integrirawe na Makedonija vo 

Evropskata unija. 

 Po sekoj od navedenite delovi e daden pregled na tekovnata sostojba vo 

odnos na postoe~kite administrativni kapaciteti, zakonodavstvoto, kako i 

pregled na planiranite kratkoro~ni i srednoro~ni prioritetni aktivnosti vo 

odnos na administrativnoto zajaknuvawe i usoglasuvawe na zakonodavstvata. 

So drugi zborovi ovaa programa go opfa}a normativniot aspekt na 

pribli`uvawe na Republika Makedonija vo Evropskata unija odnosno 

dokumentot sodr`i plan za postepenoto transponirawe na evropskoto 

zakonodavstvo vo relevantnoto nacionalno zakonodavstvo. Isto taka 

programata opfa}a aktivnosti koi direktno se odnesuvaat na podobra i 

poefikasna implementacija. 

 Vo odnos na tabelarniot del, prilozite na NPA, sostojbata e sledna: 

 Po odnos na zakonodavstvoto t.e. nacionalni pravni akti koi se predmet 

na usoglasuvawe so zakonodavstvoto na Evropskata unija, Nacionalnata 

programa opfa}a usvojuvawe vkupno na 103 zakoni i 375 podzakonski akti koi se 

planirani da bidat podgotveni i usvoeni vo tekot na 2010 godina. So ovie 103 

zakoni i 375 podzakonski akti se predviduva usoglasuvawe so vkupno 844 EU 

merki, a pokraj usoglasuvaweto so EU merkite, planiranite zakonski akti se 

odnesuvaat i na usoglasuvawe i prifa}awe na me|unarodni standardi kako i 

pristapuvawe kon me|unarodni konvencii i dogovori. 

 Bidej}i denes diskutirame za programata za 2010 godina i koga zboruvam 

za zakonite bi sakal samo da spomnam deka zaklu~no so dene{niot den, od ovie 

103 zakoi koi bea usvoeni kako plan na 29 dekemvri 2009 godina, dosega vkupno 

site zakoni koi se vo sobraniska procedura i koi ja pominale sobraniskata 

procedura i onie koi {to se podgotveni od strana na Vladata, poka`uva deka 

od predvidenite 103 zakoni, 38 zakoni ve}e se podgotveni od strana na 

Vladata, a nekoi od niv ve}e se vo sobraniska procedura, ili ja imaat 

zavr{eno. Smetam deka ovaa brojka uka`uva deka e realno da se o~ekuva do 

krajot na godina Nacionalnata programa za usvojuvawe na zakonodavstvoto }e 

bide ispolneta mo`ebi so eden procent na realizacija najvisok vo novata 

istorija odnosno od koga postoi Nacionalnata programa. Tie isto taka se dobar 
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znak za dinamikata na realizacija koja be{e nametnata od strana na Vladata na 

Republika Makedonija, vo odnos na realizacijata na prioritetite zacrtani vo 

narednata godina. 

 Vo odnos na buxetskite sredstva, vo NPA e prika`an tabelaren pregled 

na obezbedenite buxetski sredstva za finansirawe na NPA prioritetite i vo 

buxetot za 2010 godina potrebnite sredstva koi }e bidat iskoristeni za 

realizacija na ovaa  programa iznesuvaat 440 milioni evra, sekako 

rasporedeni vo soodvetnite buxeti na ministerstvata i drugite institucii. 

Tie sekako se povrzani so planiranite prioriteti zacrtani vo Nacionalnata 

programa. 

 Tamu kade {to ispolnuvaweto na prioritetite e so eden povisok iznos i 

navistina ~ini mnogu, a lociranite sredstva ovozmo`uvaat barem delumno 

realizirawe na toj prioritet, a srednoro~niot karakter na ovaa programa 

ovozmo`uva celosno ispolnuvawe na tie prioriteti vo narednite godini. 

 Dopolnitelno so buxetskite sredstva Nacionalnata programa sodr`i 

pregled na tekovni obezbedeni donatorski srestva, t.e. proekti koi se 

finansirani od stranski donatori, za finansirawe na prioritetite koi se 

nadopolnuvaat na ovie sredstva {to gi spomnav, obezbedeni od strana na 

buxetot na Republika Makedonija. 

 Vrednosta na aktivnite proekti odnosno proektite koi ve}e se vo faza 

na realizacija povrzani so NPA prioritetite iznesuvaat 580 milioni evra, 

dodeka vo naredniot trigodi{en period 2010, 2011 i 2012 godina, obezbedeni 

se sredstva okolu 506 milioni evra, pri {to tuka se vklu~eni i sredstvata od 

IPA, toa zna~i proektite bi zapo~nale vo periodot od 2012 godina, a nivnata 

realizacija bi prodol`ila i ponatamu. 

 Bi sakal da se osvrnam i na procesot za implementacija na NPA 2010 i 

aktivnostite koi se prezemaat od strana na Vladata i SEP. Mislam deka so ova 

{to ovaa godina za prv pat programata ja usvoivme pred po~etokot na 

kalendarskata godina, ovozmo`ivme dopolnitelna usoglasenost i 

konzistentnost so buxetskoto planirawe i so programata za rabota na Vladata 

na Republika Makedonija.  

 Isto taka i vo pogled na sledeweto, podgotvena e edna posebna matrica 

na celi i aktivnosti koi }e bidat sledeni na redovnite sednici na Vladata na 

Republika Makedonija vo ramkite na na{ata redovna predto~ka posvetena na 
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evropskata integracija, kako i na posebnite tematski sednici {to Vladata gi 

odr`uva. 

 Isto taka dinamizirana e i aktivnosta na rabotniot Komitet za 

evrointegracija vo negov poln kapacitet i toj sega se sostanuva najmalku edna{ 

mese~no. Ovoj sostav na nivo na dr`avni sekretari }e ovozmo`i dopolnitelna 

dinamika na celiot proces i odr`uvawe na pritisokot vrz ministerstvata da 

gi realiziraat svoite obvrski na vreme. Pokraj toa na tehni~ko nivo dr`avnite 

sekretari }e odr`uvaat redovni sostanoci na nivo na rabotni grupi odnosno 

rakovoditeli na rabotni grupi i rakovoditeli na sektorite za Evropskata 

unija vo ministerstvata i vo ostanatite organi na dr`avnata uprava. 

 Vo nasoka na podobruvawe na stepenot na realizacija vrz osnova na 

odlukata za obrazuvawe na rabotnite grupi, izgotveni se re{enie za 

obrazuvawe na ovie rabotni grupi i dostaveni do ~lenovite i istite bea 

izgotveni vrz osnova na nominaciite dobieni od strana na nadle`nite 

institucii. Kako eden podatok e deka vo ovie rabotni grupi koi }e rabotaat na 

prioritetite zacrtani vo Nacionalnata programa }e u~estvuvaat pove}e od 850 

~lenovi od dr`avnata administracija, organite so javni ovlastuvawa, 

regulatornite tela i toa voedno }e pretstavuva edna osnovna tehni~ka i 

administrativna poddr{ka vo procesot na prestojnite pregovori. 

 Bi sakal u{te da napomenam deka vo odnos na zakonite koi treba da 

bidat doneseni, i imaat jasen evropski kontekst i site se proprateni so izjava 

za usoglasenost so evropskoto zakonodavstvo, no i korespodentni tabeli preku 

koi mo`e jasno i nedvosmisleno da se vidi prirodata i vrskata na 

usoglasuvaweto po predlo`enite zakonski akti. 

 Isto taka bi sakal da go izrazam svoeto uveruvawe deka vo tekot na 2010 

godina site institucii, vklu~itelno i Sobranieto na Republika Makedonija i 

sobraniskite tela koi se zanimavaat so ovaa problematika, }e imaat eden 

konstruktiven pristap vo realizacijata na Nacionalnata programa. 

Blagodaram. 

RADMILA [EKERINSKA: 

 Blagodaram gospodine Naumovski. 

 Na po~etokot jas napraviv eden delovni~ki previd, ne go staviv dnevniot 

red na glasawe.  
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 Dali ima nekoj predlozi za izmena i dopolnuvawe na dnevniot red? 

(Nema) 

 Toga{ zaklu~uvam deka rabotime po ovoj dneven red. 

 Otvoram diskusija. 

 ]e ve zamolam, osobeno pretstavnicite koi doa|aat od razli~nite 

institucii i organizacii, bidej}i nie minatata godina konsultacii koi zakoni 

da gi stavame na javni raspravi i vrz baza na starata verzija na Nacionalnata 

programa, donesovme odluka. Ako imate nekoi sugestii za izzemawe i dodavawe 

na nekoi od zakonite koi sega se novi, spored planot, vo 2010 godina koga }e 

diskutirame na tema na Nacionalnata programa, ve molam uka`ete mi deka za 

nekoj zakon postoi interes ili potreba da se diskutira. 

02/1.- RD/MP 
 
Radmila [ekerinska: (Prodol`enie) 

Ostanuva i natamu sugestijata koja {to minatiot pat ja upativme do 

Vladata i za podzakonskite akti, potrebni se javni raspravi koi {to ne 

mo`eme da gi organizirame vo Sovetot, tuku bi trebalo Vladata da gi prezeme 

na sebe, bidej}i ovie podzakonski akti vsu{nost, ovozmo`uvaat da se 

realiziraat zakonite. Bez niv navistina, zakonite ne bi mo`ele da imaat 

golemo zna~ewe. 

Otvoram diskusija po Nacionalnata programa. 

Koj bara zbor? 

Povelete profesore Kambovski. 

Vlado Kambovski: 

Ovaa e revizija na Nacionalnata programa taka {to, mislam deka sega e 

deklasirano da davame voop{to ocenki. Za toa sme se raspravale mnogu pati. 

Mislam deka treba da se fokusirame na dopolnuvawe, osve`uvawe, doteruvawe 

na programata i vo taa smisla jas }e se zadr`am samo na nekolku pra{awa, 

obiduvaj}i se istovremeno da dadam i nekoi predlozi. 

Prvoto se odnesuva na Zakonot za krivi~na postapka. Toj zakon treba da 

bide donesen ovaa godina. Toj e eden isklu~itelno va`en zakon ili mal ustav 

za ~ovekovite slobodi i prava i zaslu`uva edna po{iroka rasprava. Predlagam 

na na{iot sovet da bide malku po{iroka raspravata za site novini {to gi 
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donesuva zakonot, novi na~ela, novi re{enija instituti i sli~no. 

Pretpostavuvam deka taa rasprava }e bide podgotvena dobro i od predlaga~ot 

na zakonot i od Vladata, taa sigurno }e ima dosta opstojni raspravi vo 

Sobranieto itn. No, toj zakon }e implicira itni izmeni na nekoi drugi delovi 

na zakonodavstvoto, koi ne gi gledam ovde dovolno istaknati vo Programata za 

revizija. Tuka doa|a pred se, Zakonot za javnoto obvinitelstvo, Zakonot za 

policijata, Zakonot za vnatre{ni raboti i Zakonot za advokatura. Taka {to, 

predlagam na Sekretarijatot da go razgleda toa pra{awe i vo kone~nata 

verzija na revizijata da gi vklu~i tie zakoni. Tie zakoni ne smeat da ~ekaat. 

Izmenite na tie zakoni mora da stapat vo sila istovremeno, so Zakonot za 

krivi~nata postapka. Toj }e ima eden podolg lokacio legis, taka {to ova 

istovremeno bi zna~elo deka }e imame malku vreme od nekolku meseci da 

porabotime na tie drugi zakoni. So kazneno pravnata oblast, mislam deka edno 

drugo pra{awe zaslu`uva vnimanie i bi trebalo vo revizijata da bide posebno 

potenciran, a toa e pra{aweto za prekr{ocite i celata oblast na 

prekr{ocite. Vo revizijata e predvidena izmena na Zakonot za prekr{oci, no 

zaedno so toa treba da se napravi osvrt vrz celata zakonodavna zakonska 

prekr{o~na materija, ona {to sega spored moe mislewe go imame kako edna 

neusoglasenost, pa duri i ekstremi, vo odnos na propi{ani kazni i sli~no {to 

proizleguva od toa {to sekoe ministerstvo, spored svoite potrebi intervenira 

vo prekr{o~nata materija, o~ekuvaj}i deka so nekoi drasti~ni kazni }e se 

postigne celta na finansiska disciplina, ili ostvaruvawe na nekoi drugi 

celi. 

Na toj na~in se naru{uvaat nekoi osnovni na~ela vo pravniot sistem, 

pred se, na~eloto na pravda i proporcionalnost na kaznata, odnosno 

posledicata so te`inata na deloto i hierarhijata na vrednostite vo pravniot 

poredok. Ne smeeme da dozvolime za prekr{oci koi se polesni dela, da imame 

pote{ko kaznuvawe, vo sporedba so krivi~nite dela. 

Vo odnos na edna druga tema, a toa e donesuvaweto kon krajot na idnata 

godina na zakonot za osnovite na sistemot za bezbednost i razuznava~kata 

dejnost. I toa e isklu~itelno va`no pra{awa za koe mislam deka treba da se 

najde na rasprava pred na{iot sovet, zatoa {to nie imame edna sostojba vo koj 

sistem na bezbednost i razuznavawe e postaveno vrz edna heterogena osnova i 

nie kako gra|ani i kako nabquduva~i doa|ame do soznanie deka toj sistem ne e 
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koherenten sistem, deka ima mnogu praznini i e dobro so eden vakov zakon da se 

postavat na eden stabilen i integralen sistem na razuznavawe i toa kako 

bezbednosno vo odnosite sprema dr`avata, taka i kriminalisti~ko i drugo 

razuznavawe i mislam deka taa rasprava }e ni poslu`i vo edna prilika da 

porazgovarame za ovie dosta ~uvstvitelni temi, kako sporadi~ni temi ona {to 

vo javnosta e tema na razno razni {pionski aferi i sli~no, {to nikako ne e vo 

soglasnost so nekoi evropski standardi. I ova podra~je kako i prethodnoto 

podra~je, kaj kaznenata oblast imame rabota so harmonizacija, ne so nekoi 

direktivi ili regulativi, kade {to rabotata e prili~no ednostavna, tuku 

podra~je kade {to treba da se poka`e seto znaewe i ume{nost da se sozdade 

ili da se nadogradi eden sistem vo soglasnost so standardite na Evropskata 

unija vo delot na ~ovekovite prava, nezavisnoto sudstvo, integritetot na 

instituciite i sli~no. Taka {to tuka rabotata e mnogu pokomplicirana otkolku 

implementacijata na nekoi jasni re{enija vo evropskite regulativi, direktivi 

i drugi instrumenti na harmonizacija. 

Treto, ima edna oblast koja ne e spomnata tuka, ili barem ne e dovolno 

naglasena vo revizijata, a toa e gra|ansko-pravnata oblast. Mislam deka treba 

vo ovoj dokument revizija na programata da bide jasno zacrtana edna su{tinska 

tema, a toa e kodifikacijata na gra|ansko pravnata oblast. Toa zna~i vo prvata 

faza vnatre{na harmonizacijata na zakonodavstvoto {to go imame vo pravnata 

oblast, isto tolku heterogeno, {to e opravdan zaklu~okot koj doa|a i od 

Evropskata unija  i od drugi me|unarodni institucii, deka nie nemame jasen 

koncept za mnogu su{testveni pra{awa vo taa oblast, kako {to e da re~eme 

sopstveni~kite prava, ili privatnata sopstvenost. Nie duri nemame ni 

ideologija za privatnata sopstvenost, zatoa {to nemame jasen zakonski koncept 

za privatnata sopstvenost. Pa vo Zakonot za sopstvenosta imate edni re{enija, 

vo Zakonot za gradewe imate drugi re{enija, vo Zakonot za zemjodelsko 

zemji{te imate sosema treti re{enija i sli~no. Bez jasen koncept za 

sopstvenosta, posebno karakterot na privatnata sopstvenost vie ne mo`ete da 

sozdavate ni{to, ni vo delot na ekonomijata, ni vo delot na pravniot sistem ni 

vo negovata efikasnost. 

Vo vtorata faza, taa strategija na kodifikacija predlagam da vleze vo 

Programata i da bide naskoro stavena na dneven red na Vladata, za {to mislam 

deka Ministerstvoto za pravda ne{to podgotvuva, treba da zapo~ne da raboti 
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na podgotovka na eden gra|anski zakon. Nema evropska dr`ava vo koja nema 

gra|anski zakon. Toj e ednakvo vreden, va`en, zaedno so u{te da re~eme, 

Krivi~niot zakonik, mo`ebi i Trgovskiot zakonik, kako i Ustavot na dr`avata. 

Nie toa pra{awe odamna go imame zapostaveno i dobro, pra{aweto na 

kodifikacija e vrzano i so drugi preduslovi, i razvoj na teorijata i sudskata 

praktika i sli~no na toa, me|utoa, toj proces na kodifikacija sigurno }e trae 

podolgo vreme, no edna{ treba da se zapo~ne. 

Poslednoto pra{awe e pra{aweto za monitoringot na ostvaruvaweto na 

ovaa programa. Od ova izlagawe na potpretsedatelot na Vladata, jas gledam 

deka Sekretarijatot sigurno ima podgotveno matrica za sledewe i sli~no, no 

dobiv vpe~atok deka pod monitoring se podrazbira glavno monitoring od strana 

na Vladata na ostvaruvawe na Programata. Nie treba da razgovarame voop{to 

na monitoringot na Programata vo edna po{iroka smisla. Zatoa i toa pra{awe 

go kandidiram za ovie raspravi pred na{iot Sovet. Zatoa, nie ne treba da 

ostaneme sega na ona ramni{te koe mo`ebi zadovoluva{e vo prethodnite 

godini deka }e gi doneseme site ovie 100 i nekolku zakoni, tuku deka po~nuvame 

da gi primenuvame tie zakoni vo praktikata. Toa e pra{aweto na monitoringot 

na ostvaruvaweto na Programata. Zna~i, kako napreduvaat reformite vrz 

osnova na ovie zakoni vo sudskata sfera, vo policijata, na pazarot, 

regulatorni i drugi tela i sli~no, koi se efektite od takvite reformi koi 

treba da se izrazat ne samo kvantitativno, so nekoi numeri~ki pokazateli, 

re{eni tolku i tolku slu~ai, tuku kvalitativno, dali zna~at podobruvawe vo 

odnos na opredelen status na prava, interesi. Potrebata od edna vakva 

rasprava e dotolku pogolema, {to site nie koi rabotime vo ovaa oblast, na 

eden ili na drug na~in imame sostema ~isti soznanija deka nie ne gi sledime 

rabotite vo tie oblasti na eden izdr`an na~in. Poglednete, nie se 

zadovoluvame so nekoi anketi na javnoto mislewe, koi se apsolutno nekakov 

indikator na nekoi sostojbi, no nikako ne treba da bidat egzaktni osnovi za 

izveduvawe na zaklu~oci. A za da izvedete zaklu~oci, za toa na primer kako 

napreduva sudskata reforma, vi treba edna redica od instrumenti me|u koi se 

statisti~kite instrumenti. Nie nemame statisti~ki metodi za sledewe na 

sostojbite vo sudstvoto, vo policijata, vo administracijata i sli~no. Imame 

zastareni statisti~ki instrumenti. Nemame indikatori za kvalitativna ocenka 

za sostojbite vo oddelni oblasti. Redica pra{awa tuka se natrupani, koi 
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poleka, poleka morame pretpostavuvam so napor na Sekretatijatot, na Vladata, 

Zavodot za statistika, nau~ni institucii i sli~no {to morame da gi stavame na 

masa i poleka da go gradime sistemot na vnatre{na evaluacija na primenata na 

Programata, primenata na zakonite i ostvaruvaweto na reformite vo odredeni 

oblasti, zatoa {to koga utre }e zapo~nat pregovorite i tie }e zapo~nat sigurno 

so evaluacija, da se vidi {to e postignato. Treba i samite da prezentirame 

nekoi egzaktni pokazateli. 

 

 

Radmila [ekerinska: 

Blagodaram gospodine Kambovski za nekolkute predlozi {to se odnesuva 

do Nacionalnata programa, me|utoa i {to se odnesuva do aktivnostite koi 

Sovetot bi mo`el da gi predvidi. Zbor }e dadam na Silvana Boneva, a 

ostanatite koi sakaat da se prijavat, povelete. 

Silvana Boneva: 

Blagodaram gospo|o [ekerinska. 

Po~ituvana ekselencio, po~ituvani pretstavnici na Evropskata unija, 

denes mo`eme da raspravame za eden mnogu va`en dokument, a toa e Revizijata 

na Nacionalnata programa i dobro e toa {to za prv pat, kako {to ka`a 

potpretsedatelot na Vladata, imame mo`nost toa da go napravime na po~etokot 

na godinata, ne na sredinata na godinata, za da mo`e da gi utvrdime na{ite 

prioriteti, na{ite celi i da mo`eme da napravime eden seriozen raspored, 

edna agenda koja {to site zaedno }e ja po~ituvame do krajot na godinata, se so 

cel, da mo`eme uspe{no da ja zavr{ime, odnosno maksimalno mo`no da uspeeme 

Nacionalnata programa koja {to e zacrtana i zakonite koi {to se zacrtani za 

donesuvawe zaedno so izvr{nata vlast da ja ostvarime. 

Jas sakam da se osvrnam na nekolku to~ki od ovaa Nacionalna programa  

koi {to se od su{testveno zna~ewe za celiot politi~ki sistem vo zemjata i 

tokmu zaradi toa }e po~nam od na{eto Sobranie i od obvrskite koi {to nie 

kako zakonodaven dom treba da gi prezememe vo ovaa 2010 godina, se so cel da 

mo`at da prodol`at reformite vo site sferi vo op{testvoto, so toa i da 

sozdademe seriozen osnov za na{e pribli`uvawe kon Evropskata unija i 

ispolnuvawe na ovaa Nacionalna programa. Prioritet treba da bide 
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konsenzusot, dijalogot i politi~kata klima koja {to se sozdade vo Sobranieto 

na Republika Makedonija, toa e klima na vzaemno po~ituvawe, na doverba, na 

tolerancija i ottamu proizlegoa ogromen broj na zakoni koi {to bea od 

su{testveno zna~ewe za ispolnuvawe na kriteriumite koi {to se baraa od nas, 

od strana na Evropskata komisija, dobivawe na pozitiven izve{taj. Zatoa }e 

povtoram deka visokiot stepen na politi~ki dijalog treba da bide na{ 

prioritet, redovnite konsultacii i koordinacii pome|u site politi~ki partii 

vo Parmalentot, posebno redovnite nedelni koordinacii, a i ne samo 

nedelnite koordinacii, tuku i dnevni koordinacii koi gi imame mnogu ~esto so 

pretsedatelot na Sobranieto i so koordinatorite na prateni~kite grupi, treba 

da dade eden normalen tek na rabotata na Sobranieto. Imame edna obvrska koja 

{to ni ostana od 2009 godina, a toa e usoglasuvawe na Delovnikot za rabota so 

preporakite na Venecijanskata komisija. Jas se nadevam deka naskoro }e 

uspeeme site zaedni~ki da postigneme usoglasuvawe, bidej}i najgolem del od 

stavovite na politi~kite partii se dobli`eni. Ostana mnogu mal procent od 

pra{awata za koi {to treba da se postigne soglasnost i veruvam deka vo 

interes na na{ata evropska perspektiva }e go napravime i toj ~ekor i }e 

uspeeme da doneseme Delovnik za rabota na Sobranieto so konsenzus i }e 

mo`eme da ka`eme deka Sobranieto funkcionira so Delovnik koj {to e 

prifaten od site, ili od mno{tvoto politi~ki partii od opozicijata i 

parlamentarnoto mnozinstvo. Dobro e toa {to Komitetot za odnosi me|u 

zaednicite }e bide zajaknat so novi vrabotuvawa, so dopolnitelni 4 

vrabotuvawa, zaradi funkcijata koja {to ja ima i zaradi novata aktivnost koja 

{to ja zapo~na pretsedatelot. Jas `alam {to ne e tuka gospodinot Ademi, 

bidej}i vo isto vreme imame u{te edna Komisija za izbori i imenuvawa i druga 

Komisija za ekonomski pra{awa i ne mo`e i toj da stasa nasekade. Zatoa sakam 

da spomnam deka od isklu~itelno zna~ewe e odnosot na pretsedatelot na 

Komitetot za odnosi me|u zaednicite kon rabotata na samiot Komitet i 

obvrskite koj {to toj gi prezema, ne samo da se gleda usoglasuvawe na zakonite, 

dali nekoj zakon treba da se glasa so Badenter, tuku i nivnoto sproveduvawe, 

u{te pove}e odewe na teren i sproveduvawe na Ohridskiot ramkoven dogovor 

da se vidi na lokalno nivo. Zatoa se raduvam na ovie 4 novi vrabotuvawa vo 

Komitetot za odnosi me|u zaednicite koj {to u{te pove}e so negovoto 

funkcionirawe }e gi zajakne me|uetni~kite odnosi vo zemjata.  
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Isto taka, sakam da se osvrnam na toa deka }e se postigne u{te pogolema 

funkcionalnost na Buxetskiot sovet, na Sobraniskiot kanal te~at isto taka 

reformite i se nadevam ovaa godina }e napravime vistinsko reformirawe na 

Sobraniskiot kanal i funkcionirawe vo interes na promocija na rabotata na 

Sobranieto. Mnogu interesni bea zabele{kite na po~ituvaniot profesor 

Kambovski i sosema se soglasuvam deka nam osven toa {to pravevme vo 

prethodniot period javni raspravi vo odnos na predlozite na zakonite, koi {to 

doa|aat vo sobraniska procedura, za da go slu{neme misleweto na po{irokata 

javnost, na nevladiniot sektor, na ekspertite, neophodno potrebno e i sledewe 

na zakonite koi {to gi nosime ovde vo Sobranieto na Republika Makedonija i 

ottamu,  na{ vrven prioritet vo naredniot period }e bide sledeweto na 

zakonite, a sledeweto }e bide preku nadzornite raspravi, koi {to gi 

utvrdivme so noviot Zakon za Sobranie i jas se raduvam {to Ministerstvoto za 

finansii ima{e sluh i vo ovaa godina na ekonomska kriza, sepak da utvrdi 

odredeni sredstva i pretsedatelkata na Buxetskiot sovet, zaedno so kolegata 

Marjan~o Nikolov koj {to e zamenik koordinator na Socijaldemokratskiot sojuz 

na Makedonija, bea vo Ministerstvoto za finansii i uspeaa da oddelat 

odredeni sredstva za sproveduvawe na nadzornite raspravi i toa }e bide od 

ogromno zna~ewe, posebno za Nacionalniot sovet. 

03/1.- SS/OM 

 

Silvana Boneva: (Prodol`enie) 

 Kako {to ka`a profesorot, edno e noseweto na zakonite, me|utoa da 

vidime na koj na~in se odrazuvaat zakonite, kako se ~uvstvuvaat na teren, koi 

se zabele{kite na stopanstvenicite, taka {to tokmu ovoj forum, mislam deka e 

toj {to mo`e da dade soodveten odgovor i site drugi {to }e se vklu~at vo 

javnata rasprava, za da mo`e zakonite {to gi nosime da imaat i povraten 

odgovor za na~inot na implementacija i efektite {to se postignuvaat. Toa 

treba da bide prioritet na Nacionalniot sovet, bidejki do sega, kolku {to se 

se}avam ne sme imale od toj tip na raspravi, za toa koj zakon, kakvi efekti 

predizvikuva i kakva e negovata implementacija na teren.  
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 Toa bi bilo predizvik vo godinata {to e pred nas i mislam deka i 

Nacionalniot sovet i Sobranieto i pretstavnicite na izvr{nata vlast treba 

mnogu seriozno site zaedno da prodol`ime so reformite na javnata 

administracija, vo procesot na decentralizacija {to ~ekor po ~ekor po~nuva da 

te~at odnosno da se zgolemuvaat ingerenciite na lokalnata samouprava. 

Reformite vo policijata ne se za zanemaruvawe i sosema se soglasuvam so 

profesorot deka razmisluvawata, so godini nanazad, za pravewe na eden 

integriran sistem na bezbednost, razuznavawe i kontrarazuznavawe, kone~no 

treba ovaa godina seriozno da se posveti vnimanie na toa, za da mo`e da se 

najde modelot, kone~no, {to }e go zeme Republika Makedonija i }e mo`e da bide 

nacionalen model, za da mo`e toj integriran sistem da funkcionira i site 

informacii da se slevaat vo eden centar, a ne da imame na pove}e mesta 

informacii {to doa|aat, a da nema centar kade }e se sledat tie informacii. 

 Reformite vo toj del se mnogu te{ki, no Republika Makedonija treba da 

gi napravi.  

 Isto taka, na{ prioritet treba da bidat dobrite me|usosedski odnosi, 

regionalnite odnosi ovde, na Balkanot, odnosite so Republika Bugarija, so 

Republika  Grcija, so Republika Albanija, so Srbija isto taka i so Republika 

Kosovo, so koja {to se nadevam naskoro }e imame verojatno i ambasador tamu, za 

da mo`at da prodol`at intenzivnite komunikacii na site nivoa. 

 Prioritet mora da bidat ovie dobrososedski odnosi so na{ite kolegi i 

u{te pove}e odnosi na parlamentarna sorabotka {to site zemji okolu nas ne 

izostanuva. Edinstveno imame problem, seu{te, za normalna komunikacija so 

na{iot ju`en sosed. Jas se raduvam na prvi~nite ~ekori {to bea napraveni od 

strana na izvr{nata vlast, {to se pravat od strana na ministerot za 

nadvore{ni raboti, premierot, no mislam deka toa e mnogu malku.  

 Povtorno }e spomnam deka na{ prioritet za ovaa godina, posebno na 

Sobranieto na Republika Makedonija i pokraj odgovorot na pretsedatelot na 
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Parlamentot na Republika Grcija deka komunikacijata }e prodol`i vo 

momentot koga }e se re{i sporot so imeto. Mislam deka treba da upatime 

barawe do na{ite po~ituvani kolegi od Gr~kiot Parlament. Da gi izvestime 

povtorno deka o~ekuvame ovaa godina parlamentarna sorabotka minimum, barem 

na nivo na grupata za sorabotka so Republika Grcija, {to so godini nanazad se 

konstituira ovde vo Parlamentot na Republika Makedonija, no bez uspeh da 

vospostavi normalna komunikacija. Ubedena sum deka najgolemiot problem {to 

go imame so imeto ne mo`e da se re{i do kolku ne po~neme i na parlamentarno 

nivo da razgovarame edni so drugi, do kolku ne se ka`at problemite, odnosno 

frustraciite i percepcijata  {to ja imaata gr~kite parlamentarci vo odnos na 

nametnatiot problem {to e so imeto na na{ata zemja. Od druga strana i tie da 

slu{nat {to mislat makedonskite parlamentarci, pa na toj na~in mislam deka 

mo`at da se pribli`at stavovite na dvete zemji. 

 Inaku, ako prodol`i toj molk, ako prodol`i taa brana ili nesakawe da 

se vospostavi normalna komunikacija pome|u dve demokratski zemji, u{te 

pove}e {to Republika Grcija e lulka na demokratijata i ve}e e ~lenka na 

Evropskata unija i NATO. Nedozvolivo e da nemame normalna komunikacija kako 

sosedi i na politi~ko nivo zaradi toa {to gra|anite na Republika Makedonija 

i stopanstvenicite poka`aa deka mnogu dobro znaat da se razberat i mnogu 

dobro mo`at da sorabotuvaat edni so drugi.  

Tokmu od tie pri~ini toa neka bide apel i do po~ituvanata ambasadorka, 

da ja prenesat na{ata molba do ambasadorkata i do Parlamentot na na{iot 

ju`en sosed, deka nie, kako parlamentarci sme podgotveni za sorabotka i deka, 

kako {to mo`eme da imame dobri  prijatelski odnosi na razbirawe so mnogu 

drugi zemji od svetot, po~nuvajki od Indonezija, Kina, Japonija, zemji {to se 

nao|aat na drugi kontinenti, za nas e nerazbirlivo da nemame nikakva 

komunikacija na parlamentarno nivo so na{iot ju`en sosed. So nego imame 

mnogu da spodelime zaradi toa {to ne svrzuva i ekonomijata, ne vrzuva i 
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turizmot i istorijata, edni so drugi i mislam deka red e da po~neme da 

razgovarame edni so drugi. 

Ne bi sakala pove}e da dol`am. Na{ata obvrska treba da si ja zavr{ime 

vo periodot {to e pred nas. Veruvam deka Nacionalniot sovet i lu|eto koi se 

pretstaveni, site celni grupi od dr`avata, pretstaveni vo ovoj Nacionalen 

sovet }e pomognat mnogu vo noseweto i ostvaruvaweto na ovaa Nacionalna 

programa za 2010 godina. Blagodaram. 

Radmila [ekerinska: 

 Blagodaram gospo|o Boneva. 

 ]e ka`am nekolku zborovi, potoa Kenan Hasipi, pa Flora Kadriu, pa  

Kr`alovski i gospo|a Nuri, ~isto da ne go zaboravam redosledot. 

 Dozvolete mi nakuso da se osvrnam na Revizijata za 2010 godina. Imav 

mo`nost, koristejki ja privilegijata kako pratenik da govoram i na Komisijata 

za evropski pra{awa, zatoa samo nakuso na dve temi. Ednata tema se zakonite 

{to gi razgleduvame i se soglasuvam so konstatacijata deka vo princip ova e 

Nacionalna programa {to e izrabotena pred nekolku godini, {to sekoja godina 

ja revidirame, soglasno evropskite prava i pravila {to se menuvaat, kako {to 

zboruvame i, soglasno na{ite vnatre{ni problemi i na{ite vnatre{ni rokovi. 

Za `al, samo bledo pominuvawe preku zakonite {to treba da se usvojat za 2010 

godina, poka`uva deka vo 2010 godina promenite {to gi pravime, samo okolu 

10% se odnesuvaat na promeneti pravila i promeneti zakoni vo Evropskata 

unija. A, 90% od izmenite {to sme gi napravile se dol`at na toa {to nie ne sme 

ja zavr{ile rabotata vo 2009 godina, pa gi pomestuvame rokovite.  

 Mislam deka postojat nekolku zakoni za koi {to toa docnewe mo`ebi e i 

pozitivno, poradi toa {to navistina treba seriozno, podobro e da bideme 6 

meseci vo zadocnuvawe, no navistina zakonite da bidat dobro podgotveni. 

Me|utoa, mislam deka toa {to stanalo praksa treba da go izmenime vo 2010 

godina. 2009 godina ja zavr{ivme so diskusija {to poka`a deka brojkite se 
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porazitelni. Deka nitu 50% od zakonite {to gi planiravme da gi usvoime vo 

2009 godina ne uspeavme da gi zavr{ime. Zatoa sega i brojot na zakoni 

predvideni za 2010 godina se zgolemuva.  

 So `alewe konstatirav i na Komisijata za evropski pra{awa deka od 

zakonite {to ni ostanaa vo 2009 godina nezavr{eni, duri 16 se odlo`ija za 12 

mesec, tri za 24 meseci. Mislam deka, se nadevam deka ovoj prvi~en impuls i od 

strana na Vladata, so usvojuvawe na odreden broj na zakoni nema da bide samo 

koncentriran na po~etokot na godinata dodeka ovaa tema e `e{ka, tuku deka 

toa }e stane standard vo odnesuvaweto.  

 So `alewe deneska sabajlevo konstatirav deka nitu eden od zakonite 

seu{te ne se pristignati vo Sobranieto na Republika Makedonija, onie {to 

Vladata gi usvoila na po~etokto na nedelava i se nadevam deka i takvi, duri 

sitni administrativni zabavuvawa }e spre~ime da ne ne donesuvaat vo 

nedoumica. Za da ne bide posle dve nedeli Vladata da veli - nie si ja 

zavr{ivme rabotata, problemot e vo Sobranieto. A situacijata deneska, na 

krajot na nedelata e deka vo Sobranieto od tie zakoni nula se prisutni na 

adresite na pratenicite. 

 Vtoroto pra{awe povrzano so zakonodavnata obvrska e pra{aweto na 

podzakonskite akti. Jas go spomnav na Komisijata, pa moram i ovde da go ka`am, 

bidejki mislam deka sega ova se pretvora vo rak rana na na{eto pribli`uvawe 

na zakonodavstvoto. Pra{ajte bilo koj ekspert koj se zanimaval so prevzemawe 

na evropskoto pravo }e vi ka`e deka najlesna zada~a e da gi prilagodite 

zakonite. Najkrupnata, najte{kata, vremenski najnaporna i  zahtevna rabota e 

da gi prilagoduvate podzakonskite akti. Bidej}i najgolem del od evropskite 

regulativi direkno se vpi{uvaat vo podzakonskite akti. I, ako zakonot ste go 

usvoile, a podzakonskite akti vi se vo fioki, toga{ zakonot ne mo`e da se 

sproveduva. Nie i da organizirame monitoring na realizacijata na zakonot, 

samo }e konstatirame deka toj e prazna bukva na hartija.  
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Mislam deka okolu nekolku zakoni navistina sostojbata e kriti~na. Na 

primer i kaj Zakonot za energetika, {to i politi~ki e mnogu  kontraverzen i 

problemati~en, brojot na podzakonski akti {to ne se doneseni e golem. Dva 

pati go smenivme Zakonot, a 20-tina podzakonski akti ne se doneseni. Ve}e vo 

juni predviduvame nov zakon da se donese. Mislam deka vo edna ~uvstvitelna 

oblast sozdavame haos i kaj onie koi se investitori i kaj onie koi se korisnici, 

a site sme korisnici na toj zakon. 

Ve}e spomnav deka, na primer kaj Zakonot za hemikalii, Zakonot za 

|ubriva, zakonite vo delot na zemjodelieto, site pravilnici {to se predvideni 

so novava programa, so novava Revizija se vsu{nost odlo`uvawe na rokovite za 

godina do dve. Mislam deka toa poka`uva deka mnogu pove}e akcija i mnogu 

pove}e rabota ni treba od makedonskata administracija, pred se od 

minsiterstvata i Vladata, bidejki tie podzakonski akti gi usvojuva Vladata. 

Jas se raduvam deneska na ovaa informacija {to ni ja dade vice premierot 

deka Rabotniot  komitet se sre}ava edna{ mese~no, za razlika od prethodnata 

praksa. Iako malku mi e ~udno, zatoa {to sekoj vice premier prethoden istoto 

ne ubeduva{e deka Rabotniot komitet se sre}ava edna{ mese~no.  

Vo red, ne e ni bitno {to se slu~uvalo, bitno e Rabotniot komitet i 

dr`avnite sekretari da sfatat deka ova debelo kup~e na hartija navistina e 

80% nivna zada~a. I deka bez niv ovaa zada~a }e bide neuspe{na. 

Edna molba, bidejki toa }e bide eden od zaklu~ocite, da ne pravime 

diskusija okolu implementacijata, samo edna{ godi{no. Samo da potsetam deka 

zemavme obvrska i Vladata prezema obvrska na sekoi tri meseci da dobivame 

izve{tai za sproveduvawe na Nacionalnata programa. Mislam deka toa }e bide 

va`no. Mo`ebi nie nema da organizirame raspravi sekoi tri meseci, no }e 

mo`eme da go sledime tempoto.  

I vice premierot sega i prethodno istakna deka e donesen, pokraj 

Nacionalnata programa i, takanare~en, Akciski plan vo koj se predvideni 



 
 

01/21.- 
 

okolu  2 iljadi aktivnosti, ako ne se la`am. Mislam deka e dobro {to e 

Nacionalnata programa na veb strana. O~ekuvam istoto da bide storeno i so 

Akciskiot plan, zatoa {to navistina nitu Sovetot, nitu Vladata, nitu bilo koaj 

institucija smee da si dozvoli ne{to da ne e dostapno do gra|anite na 

Republika Makedonija. 

Poslednoto pra{awe na koe {to sakam da se osvrnam e pra{aweto, se e 

ova ubavo, mnogu zakoni, mnogu podzakonski akti, mnogu reformi, seto toa pa|a 

vo voda ako nema u{te eden element, a toa se parite. Zatoa mislam deka eden 

od prilozite, a toa se proektiranite buxetski sredstva, {to e te{ko navistina 

da se analizira, vo idnina se nadevam deka mnogu pove}e vnimanie Vladata i 

nie }e posvetuvame na nego.  

Imav  mo`nost da poglednam, ima nekoi nelogi~nosti {to }e gi dostavam 

i do vice premierot, zatoa {to mislam deka se pove}e od  nepreciznost ili 

nekoi subjektivni gre{ki, me|utoa smetam deka vo edna programa, {to zboruva 

za investicii vo slednite tri godini, nedozvolivo e samo tri kapitalni 

proekti da imame. I toa dva od niv da bidat minimalni, marginalni, a samo 

eden da bide vistinski kapitalen proekt, a toa e delot na infrastrukturata i 

toa samo vo transportnata infrastruktura. Vo `eleznicata, ima pari kolku da 

se stavat pari. 

Jasno e deka celiot ovoj proces na prilagoduvawe na zakonodavstvoto }e 

bide nefunkcionalen, ako vo Makedonija ne najdeme pari za pre~istitelni 

stanici, od krediti, od donatori ili od doma{ni sredstva. Celiot ovoj proces 

}e padne vo voda ako vodite ne znaeme da gi pro~istuvame. Zna~i, namesto 

sega{nata neproduktivna kavga, za koja {to slu{ame od mediumite, dali za 

vodite }e bide zadol`eno Ministerstvoto za zemjodelie ili Ministerstvoto 

za `ivotna sredina i pokraj Zakonot {to sme go donele pred nekolku meseci, 

pobitnoto pra{awe e kako }e najdeme pari za taa namena.  
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Za `al, vo ovaa trigodi{na programa, ne e toa ednogodi{na programa, za 

`al ima mnogu pari za administracija, ima mnogu pari za zajaknuvawe na 

kapacitetite i nema nitu eden kapitalen objekt vo delot na ekologijata. 

Proekti i pari. Da se ka`e deka vo taa i taa godina, vo slednite 10 godini, ne 

mora da bide za edna godina, nevozmo`no e, }e obezbedime pari za toa. 

Samo sakam da ve potsetam ili da ve informiram deka vo poslednata 

Rezolucija {to se usvoi na na{ata Komisija, da ka`am, vo Evropskiot 

parlament, tokmu  toa ni go spomnuvaat. Deka e dobro {to se menuvaat zakonite 

vo delot na ekologijata, me|utoa odlo`uvaweto na pro~istitelni stanici, vo 

site glavni gradovi i pri site industriski objekti se pra{awe {to zagri`uva. 

Odgovorot na vakvata, ne kritika, na vakvata zagri`enost e - nemame pari za 

ekologija i voop{to nemame pari za kapitalni objekti. 

Taka {to jas predlagam ovoj del, prilogot za proektirawe buxetski 

sredstva da se revidira u{te edna{ i da se pogledne dali nekoi raboti se 

ispu{teni, ne se zemeni predvid. Mo`ebi ni treba edna diskusija kade {to }e 

diskutirame za kolku godini Makedonija }e uspee, prvo da gi najde parite, a 

potoa i da gi zavr{i ovie investicii. Zatoa {to zemajki predvid kolku 

Evropskiot parlament samo posvetuva vnimanie, kolku Evropskata komisija e 

precizna koga se raboti za pra{awa od `ivotnata sredina, mislam deka 

krupnite problemi vo pregovorite }e ne o~ekuvaat na poglavjeto `ivotna 

sredina. Ako ne zapo~neme, a ve}e docnime, ako ne zapo~neme na vreme, doprva 

}e gi gledame posledicite. 

Blagodaram na vnimanieto. 

]e ve zamolam Kenan, ako mo`e gospodinot Buzaku, pred da zamine na 

nekoi obvrski, pobara dve minuti za zbor. 

Skender Buzaku: 

 Vi blagodaram za razbiraweto. 
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 Na kratko sakam da imam svoe izlagawe, bidejki se raboti za golem broj 

zakoni {to treba da se usoglasat so pravoto na Evropskata unija. Jas }e govoram 

za nekolku od niv, zatoa {to nemam vreme i jas brzam. 

 Se raboti za Zakonot protiv diskriminacija i Zakonot za kulturata. Od 

golemo zna~ewe e da bideme vnimatelni koga govorime za ovie zakoni. Vo red e 

da se usoglasat ovie zakoni samo vo teoretskiot del, no treba da se usoglasat i 

vo prakti~niot del. Zatoa e golem sram deneska ako vo na{ava zemja govorime 

za diskriminacija.  

 

     04/1.-JM/ LJ 
Skender Buzaku: (Prodol`enie) 

 I ne bi sakal da bide dene{na tema na na{ava diskusija deka kako 

zemja imame mnogu drugi prioriteti, kako dr`ava i zemja koi treba da gi 

implementirame i sprovedeme. Zatoa bi bilo dobro denes vo ova vreme da 

nemame verska segregacija, a kamoli etni~ka, ili kulturna segregacija. Zna~i, 

da bideme vnimatelni kako }e postapime, da ne se zadol`uvame so verski 

problemi. Bi ve zamolil da bideme vnimatelni {to pravime vo idnina vo 

odnos na kulturniot del. @alam toa {to se slu~i vo manastirot Sv. Jovan 

Bigorski. Zagri`eni se koga eden verski objekt na nekoe mesto }e izgori, no 

da bideme vnimatelni deka se opo`areni mnogu xamii i verski islamski 

objekti i nikoj ne posvetil vnimanie na istite na ova pra{awe. Bidej}i 

verskite objekti i drugite objekti se sveti, bez ogled za kakvi verski objekti 

se govori, da bideme vnimatelni i da posvetime vnimanie na sekoj verski 

objekt i denes se popre~uva istite da se restavriraat, da se izgradat, ili da 

se obnovat. Vi blagodaram za vnimanieto. Blagodaram i na Nacionalniot 

sovet i pretsedatelot, bidej}i sednicata treba{e da po~ne vo 11,00 ~asot, no 

so na{e barawe se prezaka`a da otpo~ne vo 10,00 ~asot, bidej}i denes e den 

koga imame verski obredi i zatoa vi blagodaram za razbiraweto. Ne bi sakal 

da dol`am so moeto izlagawe. ]e se vidime na idnite sredbi. U{te edna{ vi 

blagodaram na vnimanieto.  

Radmila [ekerinska:  

 Ima zbor gospodinot Kenan Hasipi, povelete.  
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]enan Hasipi:   

 Blagodaram gospo|o pretsedatel. Ve pozdravuvam site.  Mojata 

diskusija }e ja zapo~nam so dve klu~ni konstatacii i posle }e objasnam zo{to 

taka po~nuvam.  

 Prvo, konstatacijata deka ima op{t nacionalen konsenzus okolu na{ite 

evroatlanski integrativni procesi. Ova ne slu~ajno go ka`uvam, zatoa {to 

ve}e po~nuvaat da curat informacii deka navodno se napu{ta 

evroatlanskiot kurs itn. toa e prosto nevozmo`no. Nie mo`eme da zboruvame 

za brzina, pospora, ili pobrza, me|utoa apsolutno ne mo`e da stane zbor 

napu{tawe na toj kurs, bidej}i ve}e e trasiran toj pat, provereno e i vo 

anketite kaj gra|anstvoto koe {to go posakuva ovoj pat. I treta bitna rabota e 

{to vo ramkite na toj pat nie ve}e nekolku godini imame nacionalni programi 

za usoglasuvawe na na{eto zakonodavstvo so zakonodavstvoto na Evropska 

unija koe {to normalno se nadopolnuva, pro{iruva, revidira. Kako rezultat 

na aktivnostite {to se prezemeni od strana na Republika Makedonija vo 

korelacija so ona {to stoi vo izve{tajot na Evropskata komisija i vo ramkite 

na taa rezultanta nie narednata godina ja usoglasuvame na{ata programa vo 

ramkite na ona {to e rezultanta od ovie dve aktivnosti. Site diskutanti 

ovde so najiskreni nameri uka`aa na rabotite koi {to treba da se napravat 

za da se dinamizira toj proces. Jas nema da se povtoram so niv, me|utoa samo 

}e se navratam deka gospodinot Kambovski nametna mnogu interesna tema. 

Samo za potsetuvawe, pred nekolku meseci nie dobivme edna ramkovna 

strategija za reformi na pravodustvoto od strana na Ministerstvoto za 

pravda koja {to bara{e od site u~esnici vo ovoj proces da gi iznesat svoite 

mislewa na koj na~in da se reformira pravosudniot sistem, imaj}i vo 

predvid deka e toa klu~na karika vo ostvaruvaweto na na{ite evroatlanski 

aspiracii. Jas se nadevam deka i po{irokata javnost, se razbira i stru~nata 

javnost vo ovaa svera }e go dade svojot pridones, posebno vo onoj del koj {to 

go potencira{e i gospodinot Kambovski. Tuka normalno deka postoi prostor i 

vo proramata toa da se zeme vo predvid.  

 Jas bi se osvrnal samo na nekolku elementi koi po moe dlaboko 

uveruvawe se mnogu bitni, imaj}i go vo predvid multietni~kiot i 

multikonfesionalniot karakter na dr`avata. Toa e edno. Vtoro, bi sakal 

malku da ka`am i za gra|anskiot sektor, nevladiniot sektor koj po moe 
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dlaboko uveruvawe prestavuva armaturata na sistemot, ako vlasta i organite 

koi ja ~inat dr`avata se cementot i pesokot, nevladiniot sektor e 

armaturata koja {to go zacvrstuva toj sistem i verojatno bi ni go zabrzal 

patot vo evrointegraciite. Ottuka, zakonot za zdru`enijata i fondaciite 

mora jasno da ja definira ulogata i poziciite na nevladinite organizacii, 

posebno na onie koi {to se zanimavaat so pra{awata od javen interes. Toa e 

mnogu bitno za da go dinamizirame ovoj proces i da imame polna 

harmonizacija vo toj del.  

 [to se odnesuva po pra{awata koi {to od vreme navreme 

predizvikuvaat mali, no tektonski poremetuvawa vo odnosite me|u etni~kite 

zaednici, mislam deka so dva klu~ni zakona bi se dovelo do stabilizirawe 

na tie tektonski naru{uvawa. Toa e  Zakonot za nediskriminacija i ve}e 

postoi interparlamentarna lobi grupa koja {to naporno raboti na ova 

pra{awe i dlaboko sum uveren deka Zakonot ovaa godina }e bide donesen, se 

razbira so site onie raboti koi {to gi povlekuva so sebe zakonot. Ne e 

ednostavno da se donese eden vakov zakon vo ramkite na nivnata aplikacija, 

na aplikacijata na zakon treba da se imaat vo predvid kapacitetite na 

dr`avata, bidej}i so samata implementacija se prezemaat odredeni obvrski 

koi {to baraat normalno imaat odredeni finansiski implikacii i tuka 

normalno e da se bide mnogu vnimatelen za da vidime so koja dinamika 

mo`eme da go implementirame zakonot.  

 Vtoro va`no pra{awe koe {to odvreme navreme, eve naskoro }e imame 

i vo Komitetot za odnosi me|u zaednicite za problemite okolu upotrebata na 

jazicite, toa postojano figurira, vibrira, postojano e tema na diskusija. 

Morame u{te od sega da razmisluvame da rabotime na ratifikacijata na 

evropskata povelba za regionalni, ili malcinski jazik. Krupno e pra{aweto 

imaj}i vo predvid deka sme multietni~ka zaednica vo koja {to osven 

makedonskiot jazik vo slu`bena upotreba e jazik {to go zboruvaat nad 20% od 

naselenieto, na lokalno nivo isto taka, i drugite zaednici koi {to se nad 

20% imaat upotreba na svojot jazik. Tie relacii treba dobro da gi 

definirame i mislam deka ovaa povelba vo globalna ramka }e ni gi poka`e 

pravcite vo koi treba da gi usmerime na{ite aktivnosti za da go 

stabilizirame i ova {to morate da priznaete od vreme na vreme 

predizvikuva seriozni naru{uvawa vo odnosite pome|u razli~nite zaednici.  
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 Nie ako se se}avate donesovme Zakon za dr`avna administracija, 

napravivme odredeni izmeni i dopolnuvawa, me|utoa morame da znaeme deka 

imame edna obemna javna administracija i deka toj Zakon za javna 

administracija treba dobro da go proanalizirame, bidej}i se raboti za edna 

ogromna cifra koja {to normalno e na tovar na Buxetot i za da apsolutno 

bide depolitizirana, moderna, efikasna i funkcionalna treba i re{enijata 

{to }e bidat predvideni vo Zakonot da odat vo toj pravec. Taka {to mislam 

deka e edna obemna tema koja {to bara seriozen pristap.  

 Sakam da se osvrnam na ne{to na koe pak treba da vnimavame. Prvo, za 

sostojbite vo mediumite od aspekt na slobodata na mediumite. A ovde }e gi 

potenciram sostojbite vo Makedonskata radio difuzija kako javen 

radiodifuzen servis. Definitivno nie treba toa pra{awe da go stavime ad 

akta, bidej}i seriozna dr`ava mora da ima svoj javen radiodifuzen servis. Gi 

znaeme sostojbite vo toj javen radiodifuzen servis, toj ne samo {to dava 

programi na makedonski jazik, tuku imame i programi na jazicite na drugite 

zaednici {to e refleksija na multietni~kiot kolorit i vo ramkite na toa 

mora da se najdat izbalansirani re{enija za da nemame situacii vo koi {to, 

da re~eme nema kapacitet javniot radiodifuzen servis na soodveten na~in 

da ja obavuva svojata dejnost. Mislam deka toa be{e aneks 3 od Ramkovniot 

dogovor kade {to e i obvrska na partnerite, me|utoa i na me|unarodnata 

zaednica vo sverata na mediumite i radiodifuzniot servis da se pomogne vo 

tehni~ko-tehnolo{ko usoglasuvawe na toj del, bidej}i mnogu se bitni 

medumite postojano da se dr`i i postojano da se informira gra|anstvoto za 

ona {to nie kako dr`ava go pravime na patot kon evrointegraciite.  

 U{te ne{to okolu ona {to gospo|ata [ekerinska go nametna. Fakt e 

deka odredeni zakoni od najrazli~ni pri~ini ne mo`ele da bidat doneseni, 

me|utoa nie morame da najdeme eden balans pome|u ona {to e brzina na 

donesuvawe i kvalitetno donesuvawe na zakonite. Ako se se}avate vo blisko 

minato postoeja komentari od tipot deka ne e bitno da se nosat nabrzina 

zakoni i brojot na zakonite, tuku biten e kvalitetot na zakonite. Vo onoj 

moment koga zaostanuva odreden broj na zakoni, zo{to sega zaostanuva, zo{to 

sega e napu{tena taa brzina i tn. Nie morame da sfatime deka morame da 

sozdademe eden administrativen kapacitet. Vtoro, morame da vospostavime 

dobra korelacija pome|u site strukturi na sistemot: izvr{nata, sudskata i 
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zakonodavnata vlast i vo ramkite na zakonodavnata vlast da vospostavime 

mehanizmi na standardna sorabotka koga se vo pra{awe pra{awata so 

evropski predznak. Dokolku go vospostavime toj balans vo ramkite na 

postojnite administrativni kapaciteti, mislam deka }e postigneme edna 

pristojna brzina vo napredokot i vo usvojuvaweto na evropskoto 

zakonodavstvo. Morame da bideme i objektivni i realni kolkavi ni se 

kapacitetite, posebno kolkavi ni se finansiskite mo`nosti. @elbite se 

edno, me|utoa realnosta e sosema druga i vo ramkite na tie `elbi i taa 

realnost normalno e da se najde edna sredina za da imame eden permanenten 

napredok vo toj pravec koj {to e evidenten, me|utoa postojat rezervi taa 

brzina na nekoj na~in da bide pobrza i da imame pobrzo realizirawe na 

usoglasenosta na na{eto pravo so pravoto na EU. I ona {to gospodinot 

Kambovski go re~e, apsolutno e vo pravo, gra|ansko pravnata oblast, posebno 

kodifikacijata na gra|ansko pravnata oblast, vnatre{na harmonizacija, jasno 

definirawe na sopstvenosta, bidej}i sopstvenosta e klu~en element na 

demokratijata, taa mora da bide neprikosnovena, zatoa {to nie ne mo`eme da 

privle~eme stranski investicii dokolku jasno ne ja definirame 

neprikosnovenosta na sopstvenosta koga e vo pra{awe edna demokratija, 

moderna demokratija i edna pazarna ekonomija. Toa se mnogu bitni raboti, 

bidej}i i kolku na izgled da izgledaat mali, tie se seriozen element koj {to 

}e go privlekuvaat stranskiot kapital, bidej}i vo edna pravno stabilna 

dr`ava kade {to sopstvenosta e garantirana, sigurno deka stranskite 

investicii }e dojdat. Jas vi blagodaram na vnimanieto i se izvinuvam {to vi 

odzemav malku pove}e vreme.  

Radmila [ekerinska: Blagodaram. 

 Ima zbor gospo|a Flora Kadriu.  

Flora Kadriu:   

 Vi blagodaram po~ituvana pretsedatelke. Po~ituvani prisutni sosema 

se soglasuvam so konstatacijata na mojot kolega koj prethodno izlaga{e deka 

imame {irok konsenzus, ako sakate i politi~ki i etni~ki vo odnos na 

~lenstvoto na Republika Makedonija vo evroatlanskite strukturi. Se 

podrazbira seto ova proizleguva kako rezultat tokmu na ambiciite i `elbite 

na site gra|ani na Republika Makedonija, za da bideme del od evropskata 

civilizacija. Se razbira, za ova treba da se ispolnat site kriteriumi, treba 
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da se realiziraat reformite, se razbira usoglasuvaweto na zakonite so 

evropskoto pravo. Fakt e deka ~esto pati kaj nas se slu~uva i ako se donesat 

zakonite, istite da ne se implementiraat vo celost vo praktikata i vo 

na{eto sekojdnevie. ]e vi dadam eden mal primer vo ovaa nasoka. ]e go 

spomnam Zakonot za upotrebata na jazicite na tie koi se nad  20% vo 

Republika Makedonija i koi ne pripa|aat na makedonskata zaednica. Ova e 

{iroka definicija, no bez ogled na toa istiot zakon da bidam iskrena, 

voop{to ne gi ispolnuva barawata i potrebite na albanskiot narod vo 

Republika Makedonija. Nema unapreduvawe na albanskiot jazik vo istiot 

zakon, bidej}i istiot ne e sistematiziran zakon, tuku pretstavuva sublimiran 

zakon na zakonski akti i zakonski postojni odredbi koi samo se sublimirani 

vo istiot zakon. Zna~i, go spomnav ovoj zakon, bidej}i istiot kako {to e 

donesen od strana na Vladata, istiot sodr`i deka vo Republika Makedonija 

pratenicite Albanci treba da gi imaat site materijali i dokumentacija, 

govoram za site materijali na niven maj~in jazik. Vo su{tina jas i denes iako 

zakonot e donesen edna godina, i denes na ovaa sednica materijalot koj site 

go imate pred vas i ste go primile, se podrazbira i po elektronski pat, jas go 

nemam preveden na albanski jazik. Ova u{te edna{ doka`uva kako nie gi 

implementirame zakonite vo praksa. Se razbira, koga se govori za 

donesuvawe na zakoni i za kvaliteten pristap vo odnos na donesuvawe na 

zakonite, istoto ne podrazbira vremenski prostor,  brzinata, momentot koj 

prethodno se spomna od prethodnite izlaga~i. Toa {to e kvalitetno se 

doka`uva vo sodr`inata na samite zakoni.  

 Koga govorime za konsenzus vo Sobraneto na Republika Makedonija 

okolu donesuvawe na zakoni, toga{ treba da se ima predvid deka 

mnozinstvoto lesno gi donesuva zakonite i bez soglasnost na opozicijata. 

Zna~i, lesno donesuva zakoni koi iako opozicijata ima svoi sugestii, kritiki 

i toa pozitivni vo nasoka na podobruvawe na zakonite i vo nasoka na 

donesuvawe na dobri zakoni, se razbira vo polza na site gra|ani na 

Republika Makedonija i samata dr`ava, ~esto pati ovie na{i sugestii, 

kritiki ne se zemaat vo predvid i zakonite se donesuvaat taka kako {to se 

predlo`eni od strana na predlaga~ot, se razbira od strana na Vladata. Toa 

{to bi sakal da go podvle~am, prethodno edna moja kole{ka spomna deka vo 

Sobranieto na Republika Makedonija postoi visok procent na politi~ki 
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dijalog, konsenzus. Jas bi rekla deka nas ni treba u{te pove}e da rabotime vo 

zajaknuvaweto na na{iot politi~ki dijalog i vo odnos na zajaknuvawe na 

vzaemnoto po~ituvawe i vzaemnata doverba. Koga govoram za implementacija 

na Ohridskiot ramkoven dogovor, pra{awe e od golemo zna~ewe za Republika 

Makedonija, bidej}i so samoto donesuvawe na ovoj Dogovor se izmeni i 

Ustavot i deka so ova se postavija temelite na liberalna  demokratija.   

 
 

LP/ES  5/1.- 

Flora Kadriu: (Prodol`enie) 

 Potpolno se soglasuvam so diskusijata na po~ituvaniot profesor 

gospodinot Kambovski koj govori za potreba od monitoring ne samo od strana na 

Vladata, koga govori za potrebata od razni indikatori i mehanizmi 

modificirani, statisti~ki mehanizmi, za da se sledi i nadgleduva tokmu delot 

na  implementacija na  reformite  i zakonite i jas bi rekla   i na Ohridskiot 

ramkoven dogovor. Ovoj dogovor ne podrazbira samo zavod kako zavod za 

vrabotuvawe. Site nie znaeme deka duhot na Ohridskiot ramkoven dogovor i po 

9 godini ne se implementira taka kako {to treba vo site oblasti na na{eto 

op{testvo, koe denes ima multietni~ki i multikonfesionalen karakter. Ne 

mo`eme da govorime deka so 4 novi vrabotuvawa vo Komitetot za odnosi me|u 

zaednicite }e imame dobar rezultat vo odnos na implementacija na Ohridskiot 

ramkoven dogovor. Ovaa sporedba ne mo`am li~no da ja prifatam zatoa {to 

vrabotuvawata vo su{tina site znaeme ne se realiziraat kako {to treba i site 

znaeme deka 750 vraboteni Albanci spored Ohridskiot ramkoven dogovor sedat 

vo nivnite domovi, dobivaat mese~ni plati i istite ne pridonesuvaat i ne se 

sistematizirani vo dr`avnite institucii. Ova e eden fakt i treba kolku tolku 

da ne stimulira da razmisluvame vo nasoka na podobruvawe na aktuelnata 

sostojba. Koga govorime za Ohridskiot ramkoven dogovor, toga{ ja sfa}ame 

vzaemnata doverba me|u zaednicite i toga{ govorime za me|uetni~kite odnosi. 

A me|uetni~kite odnosi se od golemo zna~ewe. Nie treba da priznaeme deka 

seu{te po ovoj dogovor postojat otvoreni pra{awa i problemi i deka za 

otvorenite problemi koi se mnogubrojni ni trebaat re{enija i odgovori 

vistinski, racionalni i konkretni, odgovori koi }e ovozmo`at  da se zajakne i 

zgolemi vzaemnata doverba me|u nas, zatoa {to samo na ovoj na~in mo`eme da 
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`iveeme kako {to treba i mo`eme da bidime posilni vo odnos na re{avaweto 

na nadvore{nite problemi koi ni se na nadvore{en plan do kolku istite 

postojat, no se podrazbira deka postojat. 

 Vo odnos na delot na investiciite  koi bea spomnati prethodno jas bi 

rekla deka ~lenstvoto na Republika Makedonija vo Evropskata Unija i NATO  ja 

doka`uva stabilnosta i bezbednosta, ja odrazuva stabilnosta i sigurnosta vo 

regionot i samo toga{ }e mo`eme da govorime za kapitalni nadvore{ni 

investicii  i za investitori koi }e imaat interes da investiraat kaj nas, se 

razbira i so podobruvawe na zakonite koi }e im obezbedat i dadat garancii za 

nivnite investicii. Za da se realizira seto ova, tokmu pra{aweto na imeto 

me|u Makedonija i Grcija ne pretstavuva samo problem na dve dr`avi, tuku 

pretstavuva problem vo odnos na ~lenstvoto na Republika Makedonija vo 

evroatlanskite strukturi. Smetam deka re{enieto e potrebno da se donese i 

samo na ovoj na~in }e se ovozmo`i da bideme {to pobrzo ~lenka vo Evropskata 

Unija i treba da zra~ime so stabilnost i sigurnost, za da se postigne istoto. 

Mislam deka ima otvoreni pra{awa i to~ki za koi mo`eme da govorime so 

denovi.  

 Vo ovoj moment }e se osvrnam na  obrazovanieto. Jas }e re~am deka tokmu 

vo delot na Programata, kade {to se govori za merkite {to se prevzemaat za 

institucionalno zajaknuvawe na osnovnoto i sredno obrazovanie, se govori za 

besplaten prevoz na u~enicite vo  osnovnite i srednite u~li{ta. Sakam da go 

naglasam faktot deka vo ruralnite podra~ja ovoj prevoz nedostasuva i ima 

poplaki  od gra|anite vo ovaa nasoka, pa bidej}i Vladata ova ne{to go ima 

prifateno i go predviduva i so ovaa programa, toga{ treba da se prezemat 

merki i vo ovaa nasoka i odlukite {to se doneseni da se realiziraat. 

 ]e mi dozvolite da go podvle~am faktot na donesuvawe na edna odluka 

od strana na Vladata, u~enicite Albanci da u~at makedonski jazik od prvo 

oddelenie. Albancite nikoga{ ne odbivale u~ewe na nekoj jazik, imaj}i 

predvid deka jazikot e sredstvo za razbirawe i na krajot na oddavawe ~est. ova 

ne{to  ne e diskutabilno, sekoj Albanec govori makedonski jazik, i jas govoram 

bez nikakvi kompleksi, no bi bilo dobro i upatno i na{ite sogra|ani 

Makedonci da poka`at interes za albanskiot jazik, bidej}i na ovoj na~in }e ja 

iska`at doverbata i }e se zajakne vzaemnata doverba. Otporot kon albanskiot 

jazik ve}e e  poznat i ova e pra{awe koe treba da se debatira. No pozna~jno e 
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toa  deka imame bojkot od u~enicite Albanci od strana na roditelite, od 

strana na nastavnicite i ova u{te edna{ doka`uva deka Vladata ne poka`ala 

senzibilnost vo odnos na pra{awata i me|uetni~kite odnosi vo na{ata zemja. 

Mislam deka najgolemata odgovrnost ja ima albanskata partija na vlast, zna~i 

DUI, bidej}i taa treba da gi artikulira i realizira potrebite i pravata na 

albanskiot narod. se soglasuvam vo celina so mojot kolega koga govore{e za 

evropskiot dokument koj treba da se potpi{e za upotrebata na regionalnite 

jazici, pa vo ovaa nasoka se govori i za albanskiot, no vo ovaa nasoka se govori 

i za turskiot, romskiot, bo{wa~kiot jazik itn. Toa e edinstven dokument koj 

Vladata na Republika Makedonija ne go ima ratifikuvano so Evropskata Unija. 

Mislam deka krajno vreme da ima razbirawe vo ovaa nasoka, zatoa {to istiot 

dokument govori za za{tita na jazicite, regionalnite jazici tokmu na razni 

dr`avi koi imaat i multietni~ki karakter. 

 Ima mnogu pra{awa za koi mo`e da se debatira, no vremeto ne ni 

dozvoluva. Povtorno sum optimist, mislam deka mo`eme da postigneme visoko 

nivo na na{ so`ivot i so ova mo`eme da bideme primer vo regionot, dr`ava 

koja navistina e demokratska funkcionalna dr`ava ili ima razvieno 

funkcionalna dr`ava, ima stabilni  institucii i ima me|uetni~ko razbirawe, 

so toa zra~i mir, bezbednost i stabilnost, kako {to Makedonija ova go 

doka`uva so voenite edinici koi gi ispra}a vo razni mirovni operacii niz 

svetot. Vi blagodaram za vnimanieto. 

Radmila [e}erinska:   

 Vi blagodaram gospo|o Kadriu. 

 Ima zbor gospodinot Kr`alovski, povelete. 

Kr`alovski:  

 Blagodaram .  

 Jas }e imam samo op{ti zabele{ki, se nadevam kratki, samo  za tri 

pra{awa koi glavno bea istaknati vo vovednoto izlagawe na vicepremierot 

Naumovski. Prvoto e za samata programa koja e na dneven red, vtoroto e za 

spomenatite novodoneseni vo Vladata 38 zakoni i tretoto e za vklu~enosta na 

gra|anskite organizacii vo ponatamo{niot proces na evrointegracijata. 

 Za samata programa da se nadovrzam na ona {to profesot Kambovski go 

spomna za vklu~enosta i revidiraweto na samata programa. Na  v~era{nata 

konsultacija so gra|anskite organizacii be{e daden rok do sledniot petok za 
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detalni komentari  i zatoa jas se zadr`uvam samo na op{ti, a se nadevam i za 

nas va`i toa do sledniot petok da dostavime podetalni komentari. Tuka 

pra{aweto mi e dali tie }e bidat vklu~eno povtorno tvrdo na programata ili 

}e bidat istaknati na veb stranicata koi od niv se prifateni, za da bide 

kompletiran procesot na konsultacii po ovaa programa, ili ova  e utvrdeniot 

tekst pa sega pra{aweto v~era {to se postavi {to }e se slu~i so zabele{kite i 

kako }e ima informacija {to od toa e prifateno i kako se postapuva. 

 Vo odnos na vtoroto pra{awe, go pozdravuvam donesuvaweto na 38 novi 

zakoni so koi se fa}a ~ekorot od minatata godina i se nadevam deka toa ne e 

ili vo pomal del rezultat na kritikata od minatata sednica na Nacionalniot 

sovet za evrointegracii, vo pogolem del {to se zavr{ija nekoi postapki koi 

podolgo vreme se vodea. Tuka posebno bi go istaknal utvrduvaweto na 

tekstovite na zakonot za zdru`enija na fondacii i za spre~uvawe i za{tita od 

diskriminacija, za koi podolgo vreme direktno bevme vklu~eni i preku rabotni 

grupi i so temelni konsultacii, osobeno {to pove}e od 90% od zabele{kite se 

prifatija na gra|anskiot sektor  i na prethodnite koi u~estvuvaa vo taa rabota. 

Ona {to preostanuva i {to o~ekuvam da se slu~i e, bidej}i }e odat vo redovna 

postapka, da se organiziraat javni raspravi, bidej}i rekovme na minatata 

sednica deka  ne go pretstavuvame celoto gra|ansko op{testvo nie, tuku mo`ebi 

ima potreba  od vklu~uvawe na drugi lica i modelot koj go vospostavi Sovetot 

za evrointergacii za javni debati mo`e da bide primer toa da se napravi vo 

sledniot period. 

 Od drugata strana na medalot na ovoj proces e {to se soo~ivme so 

kapacitetot na javnata administracija i mo`am da zabele`am deka ima 

pregolema koncentracija na obvrski, premalku lu|e na klu~ni funkcii vo nekoi 

ministerstva i mislam deka tuka treba da se napravi redistribucija  i da se 

iskoristi onoj kapacitet, pomladi lu|e ili pove}e {to gi ima {to se ve}e 

vraboteni da se vklu~at vo procesite na donesuvaweto,  na podgotvuvaweto na 

zakonite i drugi raboti. 

 Toa me vodi kon tretoto pra{awe na vklu~enosta na gra|anskite 

organizacii. So ovie dva primera se demonstrira i volja za vklu~uvawe na 

gra|anskiot sektor i za prifa}awe na ekspertizata {to ja ima i nadvor od 

javnata administracija i prepora~uvam toa da se koristi ponatamu za site 

pra{awa za koi Vladata ~uvstvuva nedostig na kapacitet ili se zaglavuvaat 
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nepotrebno, bidej}i nema koj da gi sraboti vo nekoi ministerstva. Tuka mi e 

vtoroto pra{awe za 35 rabotni grupi, be{e ka`ano deka se ve}e sostaveni od 

pretstavnicite na dr`avnata adminstracija. Pra{aweto  mi e dali se planira 

i kako pro{iruvawe ili vklu~uvawe i na akteri nadvor od dr`avnata 

administracija vo tie komisii i vo koja postapka }e se sprovedat tie 

vklu~uvawa. Blagodaram. 

Radmila [e}erinska: 

 Vi blagodaram gospodine  Kr`alovski. 

 Samo kako informacija, za Zakonot za zdru`enija na gra|ani i fondacii 

vo princip ni e vo na{iot aneks, taka {to javna rasprava vo sekoj slu~aj }e 

treba da organizirame i jas o~ekuvam vedna{ {tom }e stigne zakonot vo 

Sobranieto taa javna rasprava da ja dogovorime. 

 Gospo|a Nuri, povelete. 

Nuri:  

 Blagodaram. 

 Jas se nadovrzuvam na komentarite vo vrska so inkluzijata vo procesot na 

aproksimacija evrointegracija. Raduva informacijata deka rabotniot komitet 

za aproksimacija e vo funkcija, no isto taka raduva i faktot deka se rabotnite 

grupi vklu~eni. No  ne raduva faktot, jas napraviv konsulatacii so gospodin 

^ekrexi od Sojuzot na stopanskite komori deka stopanstvoto ne e vklu~eno vo 

rabotnite grupi. A zo{to stopanstvoto treba da bide vklu~eno vo rabonite 

grupi?  Nie sme svesni  deka nemame kapacitet za nosewe, kreirawe i dr. na 

zakoni, no sme vo kapacitet da evaluirame odredeni zakonski re{enija i vrz 

osnova na realnite sostojbi  da vlijaeme na tranzicioniot period na nivnata 

primena. Profesorot Kambovski spomna deka vo pregovorite argumentacijata }e 

bide klu~en faktor i ako sega postepeno ne sozdavame argumentaciona  

dokumentacija za onie re{enija koi vrz stopanstvoto mo`e da imaat negativno 

vlijanie do kolku vedna{ se primenat, mislam deka }e napravime 

kontraproduktiven proces. Jas sega ne mo`am da ka`am, ne mo`am da se setam 

to~no koga, no pred 4-5 godini koga po~na da raboti Komitetot, podkomitetot i 

rabotnite grupi, stopanstvoto i pretstavnicite bea vklu~eni i naedna{ toa 

zamre. Pra{aweto e dali SEP ima namera da gi vklu~i tie lu|e vo ovie sferi. 

Zo{to e toa va`no plus? Va`no bidej}i na stranica 30 od Programata se 

zboruva za procenka na vlijanieto na regulativata, na RIA, vo dva pasusa se 
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veli deka taa e vo sila od 1.01.2009 godina. Da, taa e pravno glavno na sila 

formalano me|utoa, taa ne e vo funkcija, taa ne funkciopnira. Nekoga{ duri i 

li~no se pra{uvam dali postoi konsenzus vo op{testvoto za nejzinoto 

funkcionirawe. Dodeka toa ne prote~e po normalni proceduri vo na{ata 

zakonodavna aktivnost, cenam deka sekade  kade e mo`no alternativniot 

sektor treba da bide vklu~en. Zaklu~ocite letimi~no gi poglednav i mo`ebi bi 

trebalo da stoi barem vo edna re~enica za inkluzivnosta na nevladiniot 

sektor vo ovaa problematika. Vi blagodaram. 

Radmila [e}erinska:  

 Blagodaram. 

 Sega }e mu dadam zbor na gospodinot Naumovski bidej}i treba da zamine 

da odgovori na nekoi od ovie pra{awa, povelete. 

Vasko Naumovski:  

 Blagodaram. Blagodaram i na vas gospodine Kr`alovski. Sekako deka 

vklu~enosta na nevladinot sektor e od golema zna~ewe. Tokmu zatoa ja 

organiziravme raspravata so niv. Site zabele{ki koi {to }e bidat soodvetni 

na strukturata na konceptot  i na dokumentot sekako deka }e rezultiraat  so 

predlog zaklu~oci za redovna revizija vo tekot na godinata kakva {to }e se 

slu~i do kolku ima promeni vo tekot na godinata vo odnos na zakonodavstvoto 

vo samata Evropska Unija  do kolku se donesat novi dokumenti so koi treba da 

se usoglasime. Vo odnos na rabotnite grupi rakovoditelot na sekoja rabotna 

grupa ima mo`nost da predlo`i vklu~enost pretstavnici od nevladinot sektor 

i od biznis zaednicata do kolku oceni deka toa mo`e da pridonese kon podobar 

pristap vo harmonizacijata na oblasta koja {to e predmet na rabota na 

soodvetnata rabotna grupa. 

 Isto taka, vo odnos na `ivotnata sredina ima{e nekoi zabele{ki. 

Mo`ebi ne gi gledame istite dokumenti. Imeno, vo pregledot na tekovna i 

planirana stranska pomo{ `ivotnata sredina ja imame na vtoro mesto, najmnogu 

ima za transevropski mre`i, na vtoro mesto i `ivotnata sredina so vkupen 

iznos na tekovni i planirani sredstva od 205 milioni evra, {to mislam deka 

ne e nekoja zanemarliva suma i tuka se vklu~eni i pre~istitelnite stanici za 

Gevgelija so 9,5 milioni evra i Prilep so 19,5 milioni evra. 

 Vo odnos na zabele{kata na ostanatite zakoni, gra|anskiot itn., bi sakal 

da napomnam deka Nacionalnata programa {to denes ja razgleduvame se 



 
 

01/35.- 
 

odnesuva samo na onie zakonski propisi so koi usoglasuvame del od 

zakonodavstvoto na Evropskata Unija, sekako Sobranieto na Republika 

Makedonija prodol`uva da raboti vo drugite oblasti, mo`ebi del od niv se 

odnesuvaat na harmonizacija na zakonodavstvoto so Evropskata Unija, me|utoa, 

mislam deka vo oblastite za koi {to spomnavte isto taka se predmet na 

usvojuvawe na zakoni od strana na Sobranieto na Republika Makedonija, koi ne 

se del mo`ebi od Nacionalnata programa, bidej}i so niv ne se transponira 

nekoj del od evropskoto zakonodavstvo.  

PJ/EP - 06/1. 

Radmila [ekerinska:  

Vi blagodaram gospodine Naumovski. 

Da, i vo va{ata izjava se gleda deka zboruvame za razli~ni dokumenti. 

Jas ne govorev za stranskata pomo{, jas govorev za planiranite buxetski 

sredstva, bidej}i ako Makedonija odnosno sega{nava makedonska Vlada tvrdi 

deka samo od donatori }e uspeeme da investirame vo ekologija i vo drugite 

sferi tolku kolku {to e potrebno, toga{ mislam deka Makedonija }e bide 

edinstven slu~aj. Toa e nerealno o~ekuvawe. Zna~i, nitu edna dr`ava koja {to 

stana ~lenka na Evropskata unija ne re{i ili ne i be{e dozvoleno samo parite 

od Evropskata unija da gi investira vo ekologija. Pari bea dadeni, golemi 

sredstva, no sekoj od tie proekti bara{e golemi buxetski obvrski za samata 

Vlada. Samiot fakt {to duri i kaj stranskata pomo{ naveduvame samo dve 

pre~istitelni stanici, od koi ednata seu{te ~eka na vtor donator, barem kolku 

{to jas znam, bilateralen donator, zna~i finansiskata konstrukcija ne e 

zavr{ena, a vo Makedonija nema dva grada i dve pozicii na koi {to e potrebno 

pro~istuvawe na vodite, poka`uva deka ovde imame seriozna finansiska 

dupka. Zna~i, ne zboruvame za programa za ovaa godina. Nie kako {to ne 

potsetija i nekoi od mediumite imavme deklaracija vo Sobranieto deka do 2010 

godina }e bideme podgotveni za ~lenstvo. Spored sega{nata Nacionalna 

programa o~igledno e i velime, eve do 2012 godina }e bideme podgotveni za 

~lenstvo. Toa zna~i deka do 2012 godina sekoj od ovie proekti treba barem da 

po~ne, bidej}i vo ekologijata za da dobiete potpis na odlukata za ~lenstvo 

treba barem prvo da imate dogovor za nekoi tranzicioni period i da ka`ete za 

tri godini celosno ili za pet godini }e gi sprovedam site standardi. Da 

ka`ete za pet godini deka }e gi sprovedete site standardi, deneska treba da 
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potpi{ete dogovor za site pre~istitelni stanici. I, toa e nevozmo`no i 

mislam deka e jasno deka osven pari od stranska pomo{, mora da imame pari i 

vo na{iot buxet.  

 Jas vo ovaa tabela proektirani buxetski sredstva za period 2010 - 2012 

godina ne vidov edno evro od 8-te milijardi evra, planirani investicii vo 

javniot sektor od dr`avata koj gi najavi premierot Gruevski minatata godina. 

Zna~i, ako 8 milijardi evra planirame vo slednive 8 godini da gi potro{ime za 

javni investicii, {to e odli~no, toga{ dve do tri milijardi do 2012 godina 

treba da se potro{at. Tie eden del }e odat i vo transport i vo `eleznica i vo 

energetika i vo ekologija. Zatoa, mislam deka sepak ovoj pregled na buxetskite 

sredstva mora u{te edna{ barem da se revidira. 

 Dali u{te nekoj bara zbor? 

 Ako ne, toga{ predlagam da zaklu~ime vaka. Mo`evte da gi poglednete 

zaklu~ocite. Ima{e eden konkreten predlog {to mislam deka mo`eme da go 

ufrlime, a go imame i vo nekoi od prethodnite materijali, a toa e deka vo 

realizacijata na Nacionalnata programa za usvojuvawe na evropskoto pravo, se 

povikuvaat Vladata i Sobranieto na Republika Makedonija da izvr{at 

konsultacii i da gi vklu~uvaat sugestiite na biznisot, na nevladiniot sektor, 

na gra|anskoto op{testvo. ]e najdeme nekoja soodvetna formulacija i mislam 

deka toa apsolutno ne e sporno i nie sme go istaknale nekolku pati kako 

politika na Sovetot.  

 Povelete gospodine Mir~ev. 

Dimitar Mir~ev:  

 Vo zaklu~ocite prvo treba da konstatirame deka Nacionalniot sovet ja 

potvrduva revizijata na programata, pa duri posle toa da odime. 

 Vo vtorata to~ka ima{e pove}e diskusii i predlozi za modernizirawe i 

za intenzivirawe na zakonodavniot proces na implementaciskiot aparat, 

evaulacijata na zakonite i sli~no. Mislam deka toa bi bilo da se pro{iri 

malku to~kata.  

Radmila [ekerinska: 

 Blagodaram. 

 Jas inicijalno go mislev istoto toa koga go dobiv predlogot na 

zaklu~ocite, me|utoa proverivme minatiot pat deka Nacionalnata programa 

formalno ja usvojuva Vladata i deka ne mo`eme nie toa da go ...  
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Dimitar Mir~ev:  

 Zatoa jas rekov da go potvrduvame tekstot {to sme go dobile i da se dade 

podr{ka.  

Radmila [ekerinska:  

 Ajde da proverime u{te edna{ koja ni e formalnata obvrska kako 

Sobranie da ne si zememe pove}e, ama i da ne se otka`eme od na{ata pozicija.  

 Se soglasuvam, ima{e nekolku konkretni predlozi koi mo`ebi vo edna 

nova formulacija, me|utoa pove}e jas toa go sfativ kako preporaki za ponatamu 

kako da se sproveduva Nacionalnata programa i kako i dosega sekoja od 

sugestiite, konkretnite sugestii }e bidat isprateni do Vladata. Zna~i, ova {to 

be{e ka`ano okolu krivi~nite postapki, sugestiite okolu rabotnite grupi od 

stopanstvoto i od nevladiniot sektor, okolku Evropskata povelba za 

regionalni jazici itn. Zna~i ima{e pove}e i tie obi~no kako stenogrami gi 

ispra}ame do Vladata kako konkretni sugestii, a ovie se samo formalni 

zaklu~oci za koi {to imame konsenzus. Za{to, za sekoja od ovie to~ki mo`ebi 

nema da imame 100% konsenzus, me|utoa bile ka`ani, nema{e nekoi razli~ni 

mislewa i mislam deka i Vladata nema da ima problem da gi prifati.  

Vlado Kambovski: 

 Da vlezat site ovie sugestii okolu bezbednosniot sistem, gra|anskoto 

zakonodavstvo, zatoa {to tie se del od harmonizacijata so pravoto na 

Evropskata unija sfateno vo po{iroka smisla. Toa ne e samo usoglasuvawe so 

regulativite i direktivite, tuku toa se podra~ja na partikularno 

zakonodavstvo na dr`avite ~lenki na Evropskata unija, no zakonodavstvo koe 

me|usebno se usoglasuva i nadvor od ona {to se kompetencii na Evropskata 

unija da donesuva direktivi i regulativi. 

Radmila [ekerinska:  

 Ne samo toa, funkcioniraweto na bezbednosnite sili se smeta kako edna 

od osnovite na funkcionirawe na pravna dr`ava, ~ovekovi prava, pa zatoa se i 

vo Nacionalnata programa. 

Vlado Kambovski:  

 I da ne postoi kriterium niv treba da gi ima. 

Radmila [ekerinska: 

 Sekoj od ovie zakoni koi {to e na spisokot, samo del od niv se vrzani za 

nekoja evropska regulativa. Eden del se obvrska za podobruvawe na pravniot 
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sistem vo Republika Makedonija i nemaat konkretna vrska so nekoj praven 

propis.  

 Dali nekoj drug bara zbor? 

 Ima zbor gospodinot Kenan Hasipi, povelete. 

Kenan Hasipi:  

 Pogre{no go ~itam, me|utoa bi sakal malku da se preformulira tretiot 

zaklu~ok. Zo{to, vaka kako {to e formuliran tretiot zaklu~ok podrazbira 

site zakoni {to }e bidat doneseni rabotnite verzii da ni bidat dostaveni. Da 

ni bidat dostaveni rabotnite verzii za koi e predvidena javna rasprava.  

Radmila [ekerinska:  

 Opredeleni zakoni utvrdeni vo Aneksot 2.  

Kenan Hasipi: 

 Kade e toa napi{ano? 

Radmila [ekerinska:  

 Vo poslednite dva reda kade {to se veli "po opredeleni zakoni utvrdeni 

vo Aneksot 2". 

 

Kenan Hasipi: 

 Vo red, toa e utvrdeno, zna~i toa e precizirano. 

Radmila [ekerinska:  

 Jas sakam da najavam deka dokolku stignat ovie tekstovi, osobeno kaj 

Zakonot za javna administracija za koj {to be{e potvrdeno deka e vo ovoj paket 

i Zakonot za zdru`enie na gra|ani i fondacii vo tekot na fevruari }e 

organirazirame javna rasprava, bidej}i i za edniot i za drugiot ima golemi 

interesi. Se soglasuvam deka dr`avnata administracija ponekoga{ mnogu 

pove}e zavisi od ovie drugite slu`benici, otkolku samo od dr`avnite 

slu`benici.  

 Vi blagodaram na vnimanieto i na preporakite. 

 So toa ja proglasuvam za zavr{ena dene{nata sednica.  

 (Sednicata zavr{i so rabota vo 12,07 ~asot) 

 


